

You believe your child will benefit from the educational programme at B.I.S.? Fantastic, then please use this application form to get the admissions process started.

**Submit the completed and signed form along with the following documents by email for the attention of our Admissions Officer, Ms. Melanie Sommer-Joest, at [admissions@berlin-international-school.de](mailto:admissions@berlin-international-school.de)**

- **copies of recent report cards**
- **copy of birth certificate**
- **proof of sole custody in case you are a single parent**

**Please note that your application will be considered for the specific school year you are applying for only.**

The next steps are:

- Documents are assessed, applicants get contacted if more are needed
- If application form and documents are in order, then the child is placed either directly on the list of applicants, or on a waiting list
- Entrance tests are carried out for applicants for Grade 6 upwards; trial days are carried out for Grades 1-5 applicants, if they help with the admission decision
- A place is offered
- The place is accepted
- A school contract is issued for signing

---

Das Bildungsprogramm der B.I.S. überzeugt Sie, und Sie möchten Ihr Kind gern anmelden, dann nutzen Sie bitte im ersten Schritt diesen Aufnahmeantrag.

**Das ausgefüllte und unterschriebene Formular senden Sie bitte zusammen mit den folgenden Unterlagen per E-Mail an Frau Melanie Sommer-Joest, [admissions@berlin-international-school.de](mailto:admissions@berlin-international-school.de):**

- **Kopien der letzten Zeugnisse**
- **Kopie der Geburtsurkunde**
- **Nachweis zum alleinigen Sorgerecht bei Alleinerziehenden**

**Bitte beachten Sie, dass Ihr Aufnahmeantrag allein für das angegebene Schuljahr berücksichtigt wird.**

Nächste Schritte:

- Unterlagen werden geprüft und ggf. weitere angefordert.
- Sofern alle Unterlagen vollständig sind, wird das Kind entweder direkt in die Liste der Aufnahmen übernommen, oder kommt zunächst auf die Warteliste.
- Für Schüler/innen der Klassenstufe 6 und höher werden Aufnahmetests durchgeführt; für Schüler/innen der Klassenstufen 1-5 können bei Bedarf Probetage vereinbart werden.
- Ein Schulplatz wird angeboten.
- Die Familie nimmt das Angebot an.
- Ein Schulvertrag wird schriftlich geschlossen.

Recent  
photograph

Aktuelle Fotografie

### Application for Admission – *Aufnahmeantrag*

For the school year \_\_\_\_ / \_\_\_\_  
*für das Schuljahr*

Grade applying for \_\_\_\_\_  
*gewünschte Klasse*

Expected entry date \_\_\_\_\_  
*Eintrittsdatum*

Current grade \_\_\_\_\_  
*derzeitige Klassenstufe*

Current school \_\_\_\_\_ Language(s) of instruction \_\_\_\_\_  
*derzeitige Schule (einschl. Kita) Unterrichtssprache(n)*

Repeated grades \_\_\_\_\_  
*wiederholte Klassen*

Expected stay at B.I.S. \_\_\_\_\_  
*voraussichtliche Verweildauer an B.I.S.*

### Personal Data of Student – *Persönliche Angaben zum/r Schüler/in*

Family Name \_\_\_\_\_ First Name \_\_\_\_\_ Middle Name \_\_\_\_\_  
*Familienname Vornamen*

Date of Birth \_\_\_\_\_  male  female  diverse  
*Geburtsdatum männlich weiblich divers*

Place of birth (city/country) \_\_\_\_\_  
*Geburtsort (Stadt/Land)*

Nationality \_\_\_\_\_ Home Language(s) spoken with family \_\_\_\_\_  
*Nationalität Muttersprache*

Permanent home address (Street and Number) \_\_\_\_\_  
*Ständiger Wohnort (Straße und Hausnummer)*

Postal Code, City \_\_\_\_\_ District of Berlin \_\_\_\_\_  
*Postleitzahl, Ort Berliner Bezirk*

Home Telephone Number \_\_\_\_\_

Family e-mail address \_\_\_\_\_

Mobile Phone Guardian 1\* \_\_\_\_\_ Mobile Phone Guardian 2\* \_\_\_\_\_

Address for immediate correspondence (if different from above).  
*Adresse für sofortigen Briefwechsel (falls abweichend von oben).*

\_\_\_\_\_

### Office use only:

Barcode: \_\_\_\_\_ accepted \_\_\_\_\_ waiting list \_\_\_\_\_ Not admitted \_\_\_\_\_

School Records  Passport Copy  Birth Certificate  Measles Immunisation

## English Language Background – *Englischkenntnisse*

- Does your child have any knowledge of English?  yes / *ja*  no / *nein*  
*Hat Ihr Kind bereits Englischkenntnisse?*
- If your child has a knowledge of English, please indicate the level in the box below:  
*Sollte Ihr Kind bereits Englischkenntnisse besitzen, kreuzen Sie bitte das entsprechende Kästchen an:*

English / <i>Englisch</i>	understands <i>versteht</i>	speaks <i>spricht</i>	reads <i>liest</i>	writes <i>schreibt</i>
slight / <i>kaum</i>				
moderate / <i>mäßig</i>				
fluent / <i>fließend</i>				

## German Language Background – *Deutschkenntnisse*

- Does your child have any knowledge of German?  yes / *ja*  no / *nein*  
*Hat Ihr Kind bereits Deutschkenntnisse?*
- If your child has a knowledge of German, please indicate the level in the box below:  
*Sollte Ihr Kind bereits Deutschkenntnisse besitzen, kreuzen Sie bitte das entsprechende Kästchen an.*

German / <i>Deutsch</i>	understands <i>versteht</i>	speaks <i>spricht</i>	reads <i>liest</i>	writes <i>schreibt</i>
slight / <i>kaum</i>				
moderate / <i>mäßig</i>				
fluent / <i>fließend</i>				

## Previous schooling (last three schools, incl. Kindergarten /Early Learning Center) *Bisherige Schulen (drei letzten Schulen, einschl. Vorschule und Kita)*

Name of school / <i>Name der Schule</i>	Language of instruction / <i>Unterrichtssprache</i>	Country / <i>Land</i>	Dates attended / <i>besucht von - bis</i>

## Siblings – Geschwister

Name \_\_\_\_\_ Year of Birth / Geburtsjahr \_\_\_\_\_

Present school / derzeitige Schule \_\_\_\_\_

Name \_\_\_\_\_ Year of Birth / Geburtsjahr \_\_\_\_\_

Present school / derzeitige Schule \_\_\_\_\_

Name \_\_\_\_\_ Year of Birth / Geburtsjahr \_\_\_\_\_

Present school / derzeitige Schule \_\_\_\_\_

## Further Learning Information – Lernförderungsbedarf

- Does your child have a recognised need for support (learning, physical, social/emotional) at the current school or kindergarten?

*Hat Ihr Kind in der jetzigen Schule bzw. im Kindergarten einen anerkannten Förderbedarf?*

yes / ja  no / nein

- Do you believe your child will need extra educational support at B.I.S.?

*Glauben Sie, dass für Ihr Kind eine sonderpädagogische Förderung notwendig ist?*

yes / ja  no / nein

If you answered yes to either of the two questions, please briefly describe the support needs.

*Haben Sie eine der beiden Fragen mit Ja beantwortet, beschreiben Sie bitte kurz den Förderbedarf*

---

---

---

## General Health – Gesundheit

Are there any health issues (e.g. extensive allergies, relevant previous illnesses, etc.) that you would like to inform us about?

*Gibt es gesundheitliche Besonderheiten, die starken Einfluss auf den schulischen Alltag haben könnten (z.B. umfangreiche oder starke Allergien, relevante Vorerkrankungen etc.), die Sie uns mitteilen wollen?*

---

---

---

How did you hear about Berlin International School? / *Wie haben Sie von der Berlin International School erfahren?*

---

---

---

## Personal Data of Guardians – *Persönliche Angaben zu den Sorgeberechtigten* (\*optional / \*freiwillig)

### Guardian 1 – *Sorgeberechtigte/r 1*

Family Name / <i>Familiennamen</i>	First Name / <i>Vorname</i>
Nationality / <i>Nationalität</i>	Date of birth / <i>Geburtsdatum</i> *
Address – if different from page 1 / <i>Adresse – falls abweichend von Seite 1</i>	
Occupation / <i>ausgeübter Beruf</i> *	Employer / <i>Arbeitgeber</i> *
Business phone / <i>Geschäftsnummer</i> *	Business e-mail / <i>Geschäfts-E-Mail</i> *

### Guardian 2 – *Sorgeberechtigte/r 2*

Family Name / <i>Familiennamen</i>	First Name / <i>Vorname</i>
Nationality / <i>Nationalität</i>	Date of birth / <i>Geburtsdatum</i> *
Address – if different from page 1 / <i>Adresse – falls abweichend von Seite 1</i>	
Occupation / <i>ausgeübter Beruf</i> *	Employer / <i>Arbeitgeber</i> *
Business phone / <i>Geschäftsnummer</i> *	Business e-mail / <i>Geschäfts-E-Mail</i> *

### **Sole custody needs to be demonstrated with a legally binding document.**

*Ein alleiniges Sorgerecht ist durch einen rechtsverbindlichen schriftlichen Nachweis zu belegen*

Data protection notice: The personal data collected is used exclusively for the admission procedure. Some of the data is processed electronically. The collected data will be deleted immediately if your child is not admitted to our school or if you object to its further use. In accordance with legal regulations, the child's data will be passed on to the district office. No other data will be passed on to third parties.

**I / We confirm that all information provided here is correct and complete. The data collected here will become part of the school contract if our child is accepted at the Berlin International School. Changes and additions will be communicated to the school office in text form without delay.**

Datenschutzhinweis: Die erhobenen personenbezogenen Daten werden ausschließlich für das Aufnahmeverfahren erhoben. Die Verarbeitung der Daten erfolgt teilweise elektronisch. Die erhobenen Daten werden unverzüglich gelöscht, wenn es nicht zu einer Aufnahme Ihres Kindes an unserer Schule kommt oder Sie der weiteren Verwendung widersprechen. Gemäß gesetzlichen Regelungen werden Daten des Kindes an das Bezirksamt übermittelt. Eine sonstige Weitergabe an Dritte erfolgt nicht.

**Ich bestätige / Wir bestätigen, dass alle hier gemachten Angaben korrekt und vollständig sind. Die hier erhobenen Daten werden Bestandteil des Schulvertrages, wenn es zu einer Aufnahme unseres Kindes an der Berlin International School kommt. Änderungen und Ergänzungen werden dem Schulsekretariat unverzüglich in Textform mitgeteilt.**

City, Date - Ort, Datum

Signatures Guardians – Unterschrift/en Sorgeberechtigte/r